
5.5 Použití adjektiv (3) – jako substantiva 

Řečtina má způsob, jak utvořit podstatná jména z přídavných jmen, což je velmi 

obvyklé. Adjektivum se jednoduše uvede s určitým členem. Pád adjektiva je pak určen 

jeho funkcí ve větě (podmět, předmět atd.). Jeho rod odhaluje, zda se jedná o osobu 

(mask., fem.), nebo věc (neutr.). Všimnete si, že řečtina používá automaticky 

maskulinum, když mluví o lidech obecně. 

Příklady  

• ὁ ἀγαθος – dobrý člověk/muž 

• ἡ καλη – krásná žena 

• τα ἁγια – svaté věci 

• οἱ νεκροι – mrtví (lidé) 

 

Mt 5,8: µακαριοι οἱ καθαροι … – blahoslavení jsou čistí … 


